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Vážení čtenáři, milí sousedé,

léto a čas dovolených jsou 
v plném proudu, zažili jsme 
již i řadu tropických dní, a tak 
si užíváme své zasloužené 
dovolené ať už v zahraničí 
u moře, při poznávání krás 
naší republiky nebo i jen na 
zahrádkách při letním posezení 
a grilování s přáteli. 

V letním období v obci probíhá řada dů-
ležitých akcí. Zde zmíním aspoň důleži-
tou úpravu křižovatky před obchodním 
centrem, stavební práce jsou v  plném 
běhu a určitě jste je zaregistrovali díky 
dočasným omezením. Na křižovatce 
bude instalována světelná signalizace, 
což výrazně zlepší napojení z bočních 
ulic na Vídeňskou.

V  létě neustává ani sportovní činnost, 
naše fotbalová mládež bude absolvovat 
řadu soustředění a přípravných zápasů 
a dospělí všech oddílů využívají léto ke 
kondičním tréninkům a rovněž odehrají 
několik přípravných zápasů.

V  části Prostor pro… tentokrát trochu 
netradičně informujeme o významném 
ocenění restaurace U  Klimešů pivova-
rem Plzeňský Prazdroj. Hvězda sládků 
je nejvyšší ocenění, které může pod-

Editorial

nik za pivo získat. Tím se jen potvrdilo 
to, co říkáme všichni, kdo pivo pijeme, 
že kvalita Plzeňského Prazdroje je U Kli-
mešů mimořádná a  samozřejmě k  to-
muto ocenění gratulujeme.

V  tomto čísle také najdete fotografi e 
z  již proběhlých akcí, jakou byl napří-
klad dětský den, ale i pozvánky na naše 
další letní akce jako je promítání letního 
kina nebo Rozloučení s létem. 

Přeji vám krásný a  klidný zbytek léta, 
příjemné prožití dovolené a  věřím, že 
na řadě z pořádaných akcí se setkáme 
osobně.

Těším se na vás

Jiří Řízek
místostarosta obce
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Vestecká ulice byla zrekonstruována 
až po areál Vodárny již v minulosti, nyní 
obec přistoupila k rekonstrukci zbýva-
jící části od objektu vodáren po křižo-
vatku s ulicemi K Šeberovu a Hrnčířská.

V uvedeném období tak bude Vestec-
ká od ulice k  Vodárně obousměrně 

neprůjezná, vyjma vozidel hromadné 
dopravy a složek IZS. Objízdné trasy 
jsou vedeny po Vídeňské, Kunratic-
ké spojce a ulicí K Šeberovu, resp. ze 
směru od Jesenice ulicemi Budějo-
vická, Jesenická a Hrnčířská. Děku-
jeme všem za respekotvání uzavírky.

Letní měsíce jsou obvykle spojeny s opravami 
a úpravami silniční sítě a nejinak je tomu o těchto 
prázdninách i ve Vestci. Cílem je zvýšit bezpečnost 
a komfort, nejen vybudováním světelně řízené 
křižovatky u obchodního centra, ale i dalšími dále 
popsanými projekty.

Uzavírka Vestecké od 7. 8. 
do 31. 8. 2025
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Od 7. 7. do 31. 8. 2025 
probíhá rekonstrukce 
povrchu autobusové za-
stávky. Ta je bez náhrady 
zrušena, včetně dočasné-
ho zrušení přechodu pro 
chodce. 

Aktuálně

Chybějící úsek ulice V  Březí byl do-
končen o více než měsíc dříve opro-
ti původnímu plánu a nyní již mohou 
především pěší a cyklisté využít nový 
povrch komunikace, která spojuje 
část Vestce a Hrnčíře.

Dokončení 
rekonstrukce 
ulice V Březí 

Rekonstrukce autobusové 
zastávky Vestec, Obchodní 
centrum ve směru na Jesenici 
potrvá do 31. 8. 2025
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Hluk je mnohdy nepříjemnou součástí 
našeho života, zároveň však některé 
činnosti, spojené se vznikem hluku, je 
potřeba provádět i o víkendech nebo 
svátcích. Obec tak má novou obecně 
závaznou vyhlášku, která neomezuje 
hlučné činnosti spojené s  bydlením, 
jako např. sekání trávy, vrtání, prá-
ce s  křovinořezem nebo motorovou 
pilou, používání hlučných strojů, pří-

strojů a  zařízení při činnostech souvi-
sejících s  bydlením. Naopak limituje 

hluk z  těchto zařízení, vibrace nebo 

dunění z provozů v místech dle územ-
ního plánu označených jako "plochy 
smíšené obytné", a které se samotným 
bydlením nesouvisí, na dobu od pon-
dělí do pátku od 7 do 17 hodin. Celé 
znění vyhlášky je možné nalézt na: 
https://1url.cz/@ozv12025

Příjem žádostí o příspěv-

ky na bydlení pro dospě-

lé i  děti a  o  příspěvky 

pro seniory končí kaž-

doročně 30. 9. Žádosti je 
možné podávat osobně 
s  dokladem totožnos-
ti žadatele v  podatelně 
obecního úřadu v  úřed-
ních hodinách, zaslat 
prostřednictvím datové 
schránky fyzické osoby 
do naší datové schrán-
ky: cytasj8 nebo zaslat 
poštou s ověřeným pod-
pisem žadatele. Více 
informací k  sociálnímu 
programu a  vzory žá-
dostí najdete na našich 
webových stránkách 
www.vestec.cz v záložce 
Dokumenty/Formuláře.

Regulace hluku nově

Sociální program obce 2025
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Volby do Poslanecké 
sněmovny 3. - 4. 10. 2025
Od okamžiku vyhlášení voleb je možné 

podávat žádosti o  vydání voličského 

průkazu. Žádost lze doručit v  elektro-
nické podobě přes Portál občana nebo 
odeslat z datové schránky fyzické oso-
by žadatele do naší datové schránky: 
cytasj8, v  listinné podobě s ověřeným 
podpisem nebo osobně na obecním 
úřadě. Poslední datum pro přijetí žá-
dostí prostřednictvím datové schrán-
ky nebo pošty je v pátek 26. 9. 2025, 

osobně je možné zažádat až do středy 

1. 10. 2025 do 16 hodin. Samotný volič-
ský průkaz může být voliči vydán nej-

dříve 15 dní přede dnem konání voleb, 

tedy od 18. 9. 2025. 

V  obci Vestec máme stále jediný vo-
lební okrsek a naše volební místnost se 
nachází v přístavbě mateřské školy. 

V  těchto volbách je také poprvé mož-
né využít korespondenční volbu, 

která je určená voličům, kteří budou 

volit v  zahraničí. Podmínkou je včas-
ný zápis do zvláštního seznamu voličů 
u  příslušného zastupitelského úřadu 
(do 24. 8. 2025) a odeslání žádosti o vy-
dání písemností ke korespondenční-
mu hlasování (písemně do 29. 8. 2025 
do 16 hodin). Obálky s  hlasovacím 

a  identifi kačním lístkem pak volič ad-
resuje svému zastupitelskému úřadu, 
nejzazší termíny doručení hlasovací 
obálky stanoví zastupitelský úřad na 
svých stránkách. Zápisem do zvláštní-
ho seznamu voličů u  zastupitelského 
úřadu je volič automaticky vyškrtnut ze 
seznamu voličů vedeného v obci jeho 
trvalého bydliště.

Aktuálně
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Informace ze zasedání 
Zastupitelstva obce 
Vestec

• schválilo účetní závěrku obce za 
rok 2024 a vzalo na vědomí zprávu 
o výsledku přezkoumání hospoda-
ření za rok 2024,

• schválilo bez výhrad celoroční hos-
podaření obce a  závěrečný účet 
obce za rok 2024. Dokumenty byly 
projednány a  schváleny fi nančním 
výborem,

• schválilo účetní převod výsledku 
hospodaření obce za rok 2024, kte-
rý činil 3,028 mil. Kč,

• vzalo na vědomí závěrečný účet 
Dobrovolného svazku obcí Dolno-
břežansko za rok 2024,

• schválilo novou obecně závaz-
nou vyhlášku regulující volný po-
hyb psů na veřejném prostranství 
v  obci Vestec. Oproti dosavadní 
verzi OZV byly doplněny nově za-
stavěné lokality (u MŠ a u Hrnčíř) 
viz grafi cká příloha vyhlášky. Sou-
časně je tato nová OZV doplněna 

o  informaci, že volný pohyb psů 
mimo lokality vymezené touto OZV 
je regulován jinými právními před-
pisy. To se týká např. pohybu psů 
na pozemní komunikaci vč. cyklos-
tezek a nebo v prostoru myslivecké 
honitby,

• schválilo novou obecně závaznou 
vyhlášku o  stanovení místního 
koefi cientu pro jednotlivé skupi-
ny nemovitých věcí. Touto novou 
OZV se mění koefi cient z 5 na 3 
u ostatních zdanitelných jednotek, 
mezi které patří i byty v bytových 
domech,

• schválilo darovací smlouvu na po-
zemek parc. č. 988/7 o  výměře 
278 m². Obec Vestec tímto daruje 
městu Jesenice bezúplatně po-
zemek nacházející se pod novou 
cyklostezkou, kterou vybudovalo 
město Jesenice od nového spor-
tovního areálu v Jesenici k ulici Ke 
Skále navazující dále na cyklostez-
ku do Zdiměřic,

Dne 18. 6. 2025 se uskutečnilo v pořadí 16. zasedání 
Zastupitelstva obce Vestec v tomto volebním období. 
Naše zastupitelstvo na tomto zasedání mimo jiné: 
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• schválilo Smlouvu o spolupráci ve-
řejných zadavatelů mezi obcí Ves-
tec a Krajskou správou a údržbou 
silnic Středočeského kraje, p.o. tý-
kající se odstranění kolizního místa. 
Jde o přípravu budoucího narovná-
ní křižovatky Vídeňská x Vestecká 
x Hodkovická, které zajistí KSÚS ze 
svého rozpočtu. Obec Vestec při-
pravuje projektovou dokumentaci 
a  v  rámci akce zajistí vybudování 
splaškové kanalizace, vodovodu, 
chodníku a veřejného osvětlení,

• schválilo Smlouvu o  smlouvě bu-
doucí kupní týkající se koupě 
pozemku pro akci křižovatka Ví-
deňská x Vestecká x Hodkovická 
viz předchozí bod. Na základě této 
smlouvy získá obec Vestec po spl-
nění smluvních podmínek do své-
ho vlastnictví část pozemku parc. č. 
163/1 o výměře 3617 m² za celkovou 
kupní cenu 100 tis. Kč potřebnou 
pro vybudování této křižovatky,

• schválilo Smlouvu o  smlouvě bu-
doucí kupní týkající se koupě neby-
tových prostor pro budoucí poštu 
Partner od společnosti STAVING 
Group, s.r.o. o  velikosti 200 m² za 
cenu 100 tis. Kč/m². Tento nebytový 
prostor se nachází v přízemí budo-
vy nazvané Těžiště u křižovatky ulic 
Ve Stromkách a  Máchova (naproti 
komunitní zahradě) a bude jej sdílet 
Vestecká pošta Partner a kavárna. 
Poštu Partner provozuje obec Ves-
tec a kavárna bude hradit obci tržní 
nájem. Stejně jako doposud bude 
mít pošta 2 přepážky, nicméně pře-
sunem pošty do nových prostor 
dojde zejména ke zvětšení záze-
mí pošty vč. skladovacích prostor, 
k  lepšímu přístupu pro zásobování 
a také zvětšení kapacity pro parko-
vání vozidel. Parkovací stání budou 
sdílet rezidenti a návštěvníci pošty,

• schválilo smlouvu o  spolupráci 
a  úhradě kompenzačního příspěv-
ku pro akci „Vestec centrum“ mezi 
obcí Vestec a spol. Vestec centrum, 
s.r.o. (investor). Smlouva defi nuje, 
že pokud dojde ke schválení Změ-
ny územního plánu obce Vestec, je 
investor povinen uhradit obci kom-
penzační příspěvek ve výši 17,9 mil. 
Kč. Obec využívá platnou pražskou 
metodiku pro změnu územního plá-
nu, kde je požadována úhrada kom-
penzačního příspěvku investorem,

Aktuálně
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• schválilo koupi třetího vozidla pro 
Obecní policii Vestec, jelikož v sou-
časné době chybí OPV vozidlo 
vhodné pro přepravu psů stejně 
jako náhradní vozidlo pro případ, 
kdy je jedno ze dvou současných 
zásahových vozidel v  servisu. 
Nově bude zakoupeno vozidlo VW 
Caddy za cenu 758 tis. Kč po slevě 
včetně DPH. Nákup vozidla bude 
fi nancován formou úvěru od spol. 
ŠkoFIN s.r.o.,

• schválilo rozpočtové opatření, kte-
rým se zvyšují příjmy roku 2025 
o  částku 1,142 mil. Kč a  výdaje se 
zvyšují o částku 3,47 mil. Kč.

V  rámci schváleného rozpočtového 
opatření jde zejména o navýšení neda-
ňových příjmů za úroky na vkladovém 
účtu nebo za platby obci na základě 
smluv o  spolupráci. U  kapitálových 
příjmů došlo v roce 2021 k prodeji ma-
jetkového podílu ve spol. Technické 
služby Dolnobřežanska s.r.o. a  na zá-
kladě této smlouvy nám obec Ohrobec 
uhradila tzv. goodwill.

U běžných výdajů jde např. o navýšení 
za pojištění vozidel (MAN + přepravník 
strojů), za právní služby a další akce.

V rámci kapitálových výdajů (investice) 
jde např. o navýšení výdajů za zahájení 
projekčních prací akce křižovatka Ví-
deňská x Vestecká x Hodkovická (viz 
body jednání ZZO), dále o  navýšení 

za rekonstrukci povrchu autobusové 
zastávky Vestec, Obchodní centrum 
(směr do Jesenice), za zakoupení vozi-
dla pro OPV (viz bod jednání ZZO), za 
rozšíření kamerového systému a nebo 
za výměnu svítidel veřejného osvětlení 
v ulicích U Strouhy, Na Spojce, K Remíz-
ku a Rákosová. Došlo také ke snížení 
výdajů za dodávku elektrocentrály ve 
výběrovém řízení.

V  rámci bodu diskuse bylo mimo jiné 
sděleno, že chodníky v  budoucí ko-
merční lokalitě za BIOCEVem budou 
řešeny až v  rámci plánovací smlou-
vy s  investory a že forma užívání pro-
stor společností Technické služby 
Dolnobřežanska s.r.o. bude diskuto-
vána s  ostatními obcemi, které jsou 
v  této společnosti zapojeny. Dále byla 
diskutována např. veřejná zakázka na 
projekční práce pro Komunitní centrum 
a nebo rozšíření počtu členů kontrolní-
ho výboru.

Pokud máte zájem o  podrobné infor-
mace ze zasedání Zastupitelstva obce 
Vestec, tak kompletní zápisy, audiozá-
znamy, usnesení, nebo detailní rozpočet 
naleznete na internetových stránkách 
obce, stejně jako všechny podepsané 
smlouvy a nebo např. obecně závazné 
vyhlášky.

Příští zasedání Zastupitelstva obce 
Vestec se uskuteční dne 17. 9. 2025. 

Ing. Roman Fritschka
člen Zastupitelstva obce
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Podzimní kurzy začínají 1.září - již se můžete registrovat.

Plavání dětí v Jesenici ve slané vodě.

Pɯɬ˪ Sɳ˰ɱ ɭɩɞɳˇɫ˓:
Dva bazény se slanou vodou
Zrekonstruované prostory
Zkušení lektoři
Prostorný dětský koutek
Kočárkárna
Velké parkoviště

Nɞɟ˓ɷ˓ɪɢ ɭɯɬ ɡ˰ɱɦ ɦ ɡɬɰɭ˰ɩˏ:
Vaničkování do 6.ti měsíců věku
Plavání pro děti od 6. měsíce věku s rodiči
Plavání dětí od 4-5ti let.bez rodičů 
Zdokonalovací plavání dětí 
od 7-8 let v 20m bazénu
Plavání pro mořské panny
Aquafit pro dospělé
Individuální lekce, pronájmy. Více informací na: 

www.svetplavani.cz   
E-mail: info@svetplavani.cz
tel.: 734 453 221
Facebook - Svět plavaní

SVĚT PLAVÁNÍ 
V JESENICI HLEDÁ 
OD ZÁŘÍ KOLEGYNI

na úklid plaveckého centra 
s obsluhou malého bistra. 

Preferujeme dlouhodobou spolupráci na 

směnný provoz (dopolední i odpolední 

směny dle dohody). Nástup od 

1. 9. 2025, týdenní úvazek dle dohody 

a vašich možností. Pokud máte smysl 

pro pořádek, jste fl exibilní, pracovitá, 

pečlivá a zodpovědná osoba, kontaktujte 
nás na hpokorna@svetplavani.cz

PRŮHONICKÝ PARK PŘIJME 
do svého týmu na HPP

ŠIKOVNÉHO 
A SPOLEHLIVÉHO 

ZAHRADNÍKA (M/Ž). 
Náplní Vaší práce bude údržba zeleně 

v Průhonickém parku, zahradnické 

a lesnické práce, práce s křovinořezem, 

motorovou pilou a další technikou. 

Požadujeme samostatnost, pečlivost, 

pracovitost a fyzickou zdatnost, praxe 

v oboru výhodou. 

Životopis zasílejte na e-mail: 
jaroslava.odvarkova@ibot.cas.cz, 

bližší info na tel.: 271 015 282
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Jubilejní 10. ročník 
vestecké Dětské 
olympiády

Už v deset hodin ráno se na budoucích 
olympijských sportovištích za rybníkem 
začali pohybovat dobrovolníci, kteří 
chystali stany, stoly, překážky, hrábě, 
pásma nebo míčky na jednotlivá stano-
viště, která už byla rozkreslena na trávě. 
Nad podiem zavěšená olympijská srd-
ce, unikátní znak naší vestecké dětské 
olympiády, zvala malé sportovce už 
z dálky.

Před 14. hodinou byla spuštěna regist-
race a děti si mohly začít přebírat star-
tovní čísla a své zápisové karty. Okolo 
půl třetí byla olympiáda zahájena již 
tradičními kroky - průvod sportovců 
s vlajkami po celém sportovišti, zapále-
ní olympijského ohně, olympijská přísa-
ha a po neméně důležité rozcvičce se 
mohlo vyrazit sportovat.

Více než 100 dětí ve věku od 5 let do 
15 let bylo rozděleno do dvou katego-

rií, které se lišily obtížností u některých 
disciplín. Celkem bylo potřeba projít 
celkem osmi disciplínami a  například 
u vrhu koulí měly menší děti v ruce „jen“ 
petanquové koule místo těch klasic-
kých, až 3 kg těžkých. Kromě vrhu koulí 
si všichni závodníci vyzkoušeli hod míč-
kem, hod na cíl, sprint na 60 m nebo 
80 m, překážkový běh, slalom, skok do 
dálky z místa i s rozběhem. Skákat do 
písku bavilo všechny věkové kategorie 
a  u  některých byl k  vidění i  originální 
styl skoku. Každou disciplínu mohly děti 
opakovat až 3x.

Letos nám náladu nezkazila žádná deš-
ťová přeháňka nebo bouřka, nicméně 
velmi teplé počasí hrozilo spíše rizikem 
úžehu. Naštěstí pomohli vestečtí hasiči, 
kteří měli připravený stánek s pitím, ale 
také cisternu s vodou, takže došlo i na 
příjemnou spršku z hadice.

Olympiáda se všemi 
svými atributy proběhla 
letos v sobotu 21. června 
na louce za vesteckým 
rybníkem a zúčastnilo se jí 
přes 100 dětí.
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Vyhlášení výsledků očekávali všichni 
velmi netrpělivě. Tradičně se vyhlašo-
valy všechny věkové kategorie a vždy 
musela být na stupních vítězů alespoň 
jedna dívka. Nejsilnějším ročníkem byly 
letos děti ve věku 8 let, kde se o me-
daile snažilo hned 15 sportovců. Ale ani 
ti, co se neumístili na stupních vítězů, 
nemuseli být smutní - diplom, sladkost 
a malá pozornost od sponzorů čekala 
na každého účastníka.

Na organizaci letošního jubilejního 

ročníku se podílelo více než 40 dob-

rovolníků, kterým patří obrovský dík 
za jejich čas a nasazení, který věnovali 
této krásné akci pro děti. Nejvíce ale 
děkujeme hlavní organizátorce Lence 
Kohoutové, která zajistila sponzory, 
ceny pro vítěze i  koordinovala dob-
rovolníky, a  paní správcové Marcele 

a  Pepčovi ze sportoviště za perfektní 
přípravu (i úklid) sportovišť a podia. 

Poděkování patří i  sponzorům za je-
jich dary a  pomoc, konkrétně to byla 
společnost KVINTING s.r.o., SVMTech 
s.r.o., STAVING Group s.r.o., Systémy 
jakosti s.r.o., SAFINA a.s., Wenzel BRT 
s.r.o, Ptáček Reality a také obec Vestec.

Jubilejní 10. ročník byl po všech ohle-
dech vydařený. Jak ale Lenka Kohou-
tová avizovala v  minulých Vesteckých 
listech, dále už v organizaci pokračovat 
nebude. Tato skvělá akce má teď bo-
hužel nejistou budoucnost. Najde se 
někdo další, kdo by nenechal Dětskou 
olympiádu zaniknout?

Katka Haladová

Z obce
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Z obce

Druhý ročník Dne sousedů 
Neděle 1. června patřila sousedům - svátek sousedů, 
který se slaví po celé Evropě, jsme oslavili i u nás. 
Ve Vestci proběhla tato akce již druhým rokem a nás těší, 
že se místní občané – sousedé aktivně zapojují víc a víc. 

Letos tak bylo na mapě aktivit hned 
15 míst, kam jste se mohli příjemnou 
procházkou po obci vydat a  navštívit 
nejrůznější program, který si pro Vás 
místní obyvatelé i  podniky připravili. 
Podrobná interaktivní mapa byla ke 
stažení na webu obce, na obecních 
sociálních sítích, ale také pomocí QR 
kódu z papírových letáků. Nabídka byla 
široká a  mnohdy bylo potřeba dopře-
du vybírat, které zastávky člověk stih-
ne navštívit. Otevřená byla např. herna 
rodinného centra Baráček a  garážové 
výprodeje probíhaly hned na několika 
adresách. V nabídce však byla i kávič-
ka v Průběžné ulici, napečené dobroty, 
sadba sazenic, petangový turnaj v Ko-
munitní zahradě, program na psím cvi-
čáku, autorské čtení Medvědomostí na 

zahradě na Vestecké ulici, i odpolední 
prohlídka jurty v Mateřské škole Vestec.

V letošním roce se do akce nově připo-
jili i místní podniky U Klimešů, Kavárna 
Del Borgo, Pivnice U Šimečků, Hospo-
da Na hřišti, u  kterých na vás čekalo 
speciální sousedské menu či malé pře-
kvapení v podobě limonády či zmrzliny 
zdarma či se slevou. 

Bylo fajn potkávat sousedy, kteří jsou 
buď ve Vestci zcela noví, nebo starou-
sedlíky. Někdo šel na akci zcela záměr-
ně a měl plán obejít všechna místa, jiní 
vyrazili přímo na garážovou výprodej či 
se náhodně o  akci dozvěděli na běž-
né procházce. Den sousedů považu-
jeme za fajn akci, kdy je opravdu pro 
nás místní a máme možnost se zastavit 
a poznat se blíže.
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Dětský den i přes bouřku 

proběhl na výbornou
„Říká se: děti jsou budoucnost. Říká se: pro děti 
všechno, a my jsme dnes právě pro děti připravili 
odpoledne plné her, zábavy, soutěží, sportování, 
zkoušení nejrůznějších dovedností i tvoření,“ zaznělo při 
zahájení letošního Dětského dne z úst moderátora Jiřího 
Kohouta.

A dětí i  rodičů bylo na louce u  rybní-
ka opravdu mnoho. Celou akcí prošlo 
přes 850 návštěvníků a  to převážné 
místních. Všechny návštěvníky přiví-
tal z podia i místostarosta René Tůma 
a  přiblížil všem přítomným, proč má 
Vestec svou pečeť a co je její součás-
tí. Vestecká pečeť totiž byla důležitou 
součástí tohoto dne.

Děti rády soutěží a proto jsme pro ně 
připravili Dětské putování za vesteckou 
pečetí – na stánku start a cíl si vyzved-
ly herní kartu, se kterou putovaly po 
okolí louky i rybníka a sbíraly razítka za 
splněné úkoly. Na kartě byly i nesou-
těžní bonusové aktivity, které si mohl 
vyzkoušet a užít každý návštěvník. Po 
nasbírání všech potřebných razítek si 
děti vyměnily svou kartu za originální 
odměnu s  vesteckou pečetí - frisbee, 
klíčenky, pastelky, bloky aj. Každý rok 
se snažíme, aby Dětský den byl zába-
vou pro všechny věkové kategorie i zá-
jmy dětí. V rámci dne byly pro všechny 

k dispozici bungee trampolíny, skáka-
cí hrady, ale i  kánoe, paddleboardy 
a rafty na rybníce.

Ve spolupráci s  místními spolky a  or-
ganizacemi se nám povedlo připravit 
i  doprovodné aktivity označené jako 
Pojď si vyzkoušet - byly to např. hasič-
ské dovednosti, překážková dráha jako 
pro pejsky na cvičáku, sebeobrana 
Krav Maga, nejrůznější sportovní dráhy 
a úkoly s cyklistickou POCTA. Nezapo-
mněli jsme ani na nejmenší děti, které 
si ve stánku rodinného centra Baráček 
zkoušely tvořit zvířátka z balónků. 
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Z obce

Pestrý byl i takzvaný pódiový program, 
který zahájily děti z Mateřské školy Ves-
tec se svými písničkami. Vystřídaly je 
opravdu velmi nadané mažoretky Sym-
pA TJ Viktoria Vestec, které v rámci od-
poledne měly hned několik vystoupení 
v různých věkových kategoriích. Většina 
z představených formací se v domácích 
soutěžích pravidelně umisťuje na stup-

ních vítězů. Musíme ocenit, že program 
nezastavila ani krátká bouřka, která se 
přes akci přehnala. Plánované předsta-
vení psích agilit u  stánku vesteckého 
cvičáku zvládli psí šampioni i v dešti. Ná-
vštěvníci přeháňku přečkali ve stanech 
či v  pláštěnkách a  po jejím skončení 
akce pokračovala dál až do 19. hodiny, 
kdy pódiová vystoupení zakončil Krá-
lovský rytířský souboj, který nám před-
stavila šermířská skupina Allgor.

Dětský den tradičně připravila Obec 

Vestec s kulturní komisí a letos i s ak-

tivní podporou místních spolků a orga-

nizací. Všem děkujeme, že se zapojili. 
Jmenovitě patří díky Mateřské škole 
Vestec, dobrovolným hasičům obou 
našich jednotek, fotbalistům TJ Vik-
toria Vestec, mažoretkám SympA TJ 
Viktoria Vestec, pejskařům ze cvičáku, 
rybářům, rodinnému centru Baráček, 
spolku Krav Maga, organizaci POCTA 
i Obecní Policii Vestec.
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Z obce

O Vestecký rybník je 

postaráno na 1*
Na našem rybníce se pravidelně měří a hlídá hladina 
kyslíku i teplota vody. Je velmi bedlivě dbáno na to, aby 
ryby i voda v rybníce byly v dobré kondici. 

Možná jste si při procházce okolo ryb-
níka všimli, že se na začátku letních 
prázdnin objevila na hladině rybníka 
nějaká nová věc - ČEŘIDLO. Čeřidlo 
vody, nebo také vzduchování či pro-
vzdušňovač vody, je zařízení, které se 
používá ke zlepšení kvality vody v  je-
zírkách, bazénech nebo jiných vodních 
nádržích. Slouží k  okysličování vody 
a k odstraňování nečistot. 

Co je čeření vody?

Čeření vody je proces, který zvyšuje 
pohyb vody a její kontakt se vzduchem, 
což vede k  lepšímu okysličení. Voda 
v rybníce může být náchylná k vrstvení, 
kdy se teplejší a lehčí voda drží nahoře 
a chladnější a těžší voda dole. To může 
vést k  tomu, že se kyslík nedostane 
do hlubších vrstev, což může způsobit 
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úhyn ryb a dalších vodních organismů. 
Čeření vody pomáhá tento problém 
zmírnit.

Hraniční teplota pro ryby je do 28 ⁰C. 
S  ohledem na změny klimatu a  letní 
extrémní teploty bylo pořízeno čeřidlo 

- vzduchování, které by prostředí v na-
šem rybníce mohlo pomoci. Vestecký 
rybník nemá pravidelný přítok vody 
z potoka a v minulosti se musela napří-
klad voda do rybníka dopouštět, aby se 
zabránilo úhynu ryb. Hodnoty vody byly 
v letních měsících dlouhodobě kritické 
i proto obec Vestec vyslyšela přání ry-
bářů a čeřidlo pořídila. S jeho umístění 
na rybník pomohli i  Technické služby 
Vestec. Obsluhu čeřidla bude zajišťovat 
pan porybný Miroslav Kos. Na zimu se 
bude vzduchování uklízet. 

Je nám jasné, že další objekt na rybní-
ce vedle sochy Dyády může přinášet 
mnoho otázek, ale naší snahou je hlav-
ně zajistit dobré prostředí pro živočichy 
v rybníce. 

Díky všem za skvělou práci při instalaci 
i starání se o kvalitu vody rybníka.

Výběr z realizovaných zakázek s výbornou pověstí:

SVJ Pšenčíkova (cca 80 ks venkovních rolet) 
BD U Nás Neratovice (cca 140 ks venkovních rolet) 
Poliklinika Budějovická (cca 150 ks venkovních žaluzií) 

V případě výhodnější nabídky od konkurence s Vámi rádi 

probereme další možnosti. Poskytujeme množstevní slevy!

Výhody objednávky od GATO s.r.o.

Snížení nákladů na vytápění

Ochrana před přehřátím interiéru v letních měsících

Kvalitní komponenty v základní ceně 

Termín dodávky a způsob platby dohodou

www.gato.cz

gato@gato.cz

777 038 001 

GATO s.r.o.

Jihlavská 611

Praha 4

Kontaktujte nás!

VENKOVNÍ ROLETY

s montáží pro BD a SVJ
A ŽALUZIE

Venkovní žaluzie Venkovní rolety

INZERCE
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Kde: RC Baráček Vestec
Kdy: každý čtvrtek 16:00–16:45
Cena: 250 Kč/lekce

(platba probíhá pololetně
jedno pololetí obsahuje 16 lekcí)

Začínáme

2. října 2025!

Co děti čeká?
Rozvoj řeči a slovní zásoby
Procvičování grafomotoriky a jemné motoriky
Hravé úkoly na sluchové i zrakové vnímání
Základy matematiky a logického myšlení
Nácvik pravidel, soustředění a spolupráce
Spousta her, pohybu, tvoření a radosti!

Pro koho?
Pro všechny zvídavé děti od 5 do 7 let, které se chtějí s jistotou a
úsměvem připravit na vstup do 1. třídy.

Hledáte pro svého předškoláka zábavný způsob, jak se připravit na
školu? Přihlaste ho do našeho nového kroužku!

Celým programem děti provází veselá stonožka Matylda, která jim se
svými barevnými ponožkami ukáže, že učení může být zábava!

Přidejte se k nám a dejte svému dítěti ten nejlepší start do školních lavic!

Přihlášky a více informací: info@matyldakurzy.cz
www.matyldakurzy.cz

Pro šikulk
y

mám i drob
né

dáreč
ky!

šikulk
y

m i drob
né

dáreč
ky!

Pro

mám
d

Záb

totou a

kckk í)íí

Začíníí áme

2. říjíí na 2025!

ení a rarr dosti!
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Žádný inovační ekosystém nemůže 
fungovat bez silné komunity. V regionu 
STAR jsou špičková výzkumná pracovi-
ště, přibývá technologických fi rem i in-
stitucí zaměřených na podporu inovací. 
Je proto nezbytné, aby spolu jednotlivé 
subjekty komunikovaly a hledaly syner-
gie a možnosti spolupráce.

Ukazuje se, že i propojení na první po-
hled nesouvisejících oborů může vést 
ke skvělým projektům - příkladem je 
projekt LasApp, který spojuje lase-
ry (HiLASE / Dolní Břežany) a  biologii 
(BIOCEV / Vestec) při vývoji antimikro-
biálních povrchů.

Sport je skvělý způsob, jak v uvolněné 
atmosféře propojovat lidi napříč institu-
cemi. Vztahy, které zde vznikají, mohou 
pokračovat i na profesní úrovni.

Vědci v akci: Vestec 

a Dolních Břežany poměřily 

síly v šesti disciplínách 
Fotbal, volejbal, pétanque, ping-pong, běh na 5 km 
a vědecký kvíz. Ve čtvrtek 19. června 2025 proběhl ve 
Sportovním areálu obce Vestec již 3. ročník sportovního 
klání týmů z výzkumných institucí v regionu STAR 
s názvem Team Spirit Day. Na hřištích a tratích se sešlo 
200 zástupců z BIOCEV, laserových center HiLASE a ELI 
Beamlines, fi rmy DIANA Biotechnologies a vědecko-
technologického klastru STAR. 
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Z obce

Na akci panovala výborná nálada, po-
časí přálo, týmy se pustily do soutěží 
s  maximálním nasazením. Sportovní 
odpoledne zakončili koncerty, pose-
zení u dobrého jídla a pití a slavnostní 
vyhlášení výsledků.

Ukázková spolupráce se podařila ve 
volejbalovém týmu složeném ze zá-
stupců HiLASE, ELI Beamlines a STAR 
klastru - 1. místo!

Moc děkujeme všem dobrovolníkům 
napříč výzkumnými ústavy za skvěle 
zorganizovanou akci. A velké poděko-
vání vedení obce Vestec za podporu 
a zázemí sportovišť.

Autor: Petr Solil, BIOCEV / STAR
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O  Erasmu+, do kterého je Vestecká 
školka zapojená, jsme již informovali 
dříve. Do projektu je zapojeno několik 
mateřských škol z  regionu Dolnobře-
žanska a každý rok vyjíždí učitelky na 
jaře a na podzim do světa získávat nové 
trendy ve vzdělávání a načerpat inspira-
ci. Tentokrát na Island odjelo 10 učitelek 
a ředitelek. 

Na Islandu jsme se setkali také se zástup-
cem Školy da Vinci v Dolních Břežanech 
a učitelkami z mateřské školy v Ostravě. 
Dalšími účastníky byli učitelé z Portugal-
ska, Itálie, Reunionu, Německa, Řecka, 
Litvy, Slovinska a dalších států.

Výjezd zástupců Mateřské 
školy Vestec na Island

Na Islandu jsme celý týden čerpali in-
spiraci v  podobě nových námětů na 
práci s dětmi a zároveň se zdokonalo-
vali v  angličtině. „Smart Teachers“ je 
organizace pod jejíž hlavičkou vše pro-
bíhalo. Dopolední výukové bloky nabí-
zely náměty na hry s  dětmi, relaxační 
techniky či hry a  činnosti v  přírodě. 
Velmi zajímavé byly návštěvy místních 
školek, kde byla možnost pozorovat 
vzdělávací proces (tzv. job-shadowing) 
i vybavení škol. Bylo možné doptávat se 
na systém vzdělávání, fi nancování i per-
sonální obsazení. Celý týden byl velmi 
náročný a plný různých aktivit. V rámci 
kulturního večera jsme prezentova-

V rámci projektu Erasmus+ se v květnu uskutečnila 
další skvělá mobilita. Po Estonsku, Finsku a Slovensku 
se jelo tentokrát na Island.
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MŠ Vestec

li Českou republiku a  její tradiční jídla 
a pití. Kolegyně z Jílového u Prahy se 
tohoto úkolu zhostily výborně. Chléb 
se solí a slivovici nabízela dáma v kro-
ji a nechyběl ani dres Jaromíra Jágra. 
Stejně tak ostatní účastníci prezentovali 
kulturu své země. Díky tomuto společ-
nému večeru jsme mohli blíže a méně 
formálně poznat ostatní účastníky kur-
zu z jiných zemí.

Našlo se i  jedno odpoledne, kdy jsme 
měli možnost shlédnout krásnou příro-
du, která se na Islandu nachází. Navští-
vili jsme gejzír, což je nezapomenutelný 
zážitek, vodopády i  kráter po sopce. 
Další den jsme vyjeli na moře za velry-

bami a měli jsme štěstí, protože se nám 
podařilo jednu vidět na vlastní oči.

Po celý týden bylo nádherné a  výji-
mečně teplé počasí. Bylo to úsměvné, 
jelikož některé kolegyně měly s sebou 
skutečně velmi teplé oblečení, do-
konce i zimní boty a přitom Islanďané 
v tomto týdnu chodili v ryze letním ob-
lečení. Takové teploty jsou na Islandu 
totiž naprosto neobvyklé. 

Neskutečně moc si vážíme možnos-
ti vycestovat do zahraničí. Vždy nás 
to velice obohatí ať už pracovně, tak 
i osobně. 

Vzájemná spolupráce mateřských škol 
v regionu je díky tomuto projektu skvě-
le nastavená. Následně vznikají nové 
společné projekty a  aktivity nejen na 
úrovni ředitelek, ale i paní učitelek, kte-
ré po skončení každé mobility zůstávají 
i nadále v kontaktu.  

Mgr. Dita Klímová
ředitelka MŠ Vestec
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Loučení s předškoláky

Všechny naše dětičky ve školce stráví 
standardně tři roky. Někdo méně, jiný 
více, ale všechny nám za tu dobu při-
rostou k srdci a loučení s předškoláky 
je pak skutečně těžké. Ani letos tomu 
nebylo jinak. 

Závěr roku se v  naší školce neobe-
jde bez velké zahradní slavnosti, kde 
se sejdou všechny děti, rodiče, pra-
rodiče, i děti s rodiči, které k nám už 
nechodí, ale přesto se rádi vrací. Za 
podpory společnosti Staving Group 
a našich rodičů jsme na slavnosti měli 
spoustu dobrého jídla, pití a  Vosičku 
Verču, která vytváří svým hudebním 
programem skvělou atmosféru. Děti 
z každé třídy pak obohatí odpoledne 
svým vystoupením a  vrcholem celé 
akce je vždy šerpování dětí, které ze 
školky odchází a  v  září nastupují do 
základních škol. I letos jsme měli štěs-
tí na krásné počasí, za což jsme vždy 
moc rádi, když to vyjde. Všichni si měli 
příležitost užít své děti, příjemně se 
pobavit a  popovídat. Všem přejeme 
krásné léto a 1.září začneme psát no-
vou školkovou kapitolu.

Závěr školního roku 
v MŠ Vestec

Celoškolkový výlet do 

ZOOPARKU U TOMA

Na závěr školního roku máme vždy ce-
lodenní výlet, kam jedou všechny děti 
a  také všichni zaměstnanci školky. Le-
tos jsme zvolili FARMAPARK U TOMA, 
který se nachází blízko Plzně. Záleží 
nám na tom, aby byl výlet pro děti za-
jímavý a také bezpečný, což námi zvo-
lený park splňoval. Počasí nám opět 
přálo, na to máme naštěstí vždy šťast-
nou ruku, cesta krásně utekla a děti si 
v  parku užily spoustu zajímavých zví-
řátek. K  dispozici jsme měli průvodce, 
který dětem o zvířátkách řekl spoustu 

Ačkoliv se v naší mateřské škole stále něco děje po celý 
rok, červen je vždy velmi náročný především emočně. 
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MŠ Vestec

zajímavostí. Po prohlídce si děti daly vý-
borný oběd, trošku si pohrály na míst-
ním dětském hřišti a pak hurá zpátky do 
Vestce. Zážitků si děti odvezly spoustu 
a určitě mají na co vzpomínat.

Mickey Mouse u nás na skok

V  rámci narozeninové oslavy jednoho 
z našich předškoláků do naší školky za-
vítal na skok dokonce i sám legendár-
ní Mickey Mouse, který si s dětmi užil 
spoustu nevídané legrace a oslavenci 
dokonce osobně předal narozenino-
vý dort. Taková nevídaná postavička 
k nám do školky nejezdí denně, a  tak 
jsme se o tuto událost chtěli podělit i se 
čtenáři Vesteckých listů.

Účast našich dětí na 

výtvarné soutěži 

Tyrkysová třída se v tomto školním roce 
zúčastnila výtvarné soutěže se svý-
mi obrázky. Několik dětí bylo natolik 
úspěšných, že získalo hodnotné ceny 
a především uznání. Rodiče těchto dětí 
si jeli s dětmi osobně ceny převzít a za-
slali nám několik fotografi í z předávání 
plakety. My všem výhercům gratulu-
jeme a věříme, že přijdou v budoucnu 
další výzvy, kde budeme moct předsta-
vit výtvarná díla našich dětí. Jsme na ně 
náležitě hrdí.

Mgr. Dita Klímová 
ředitelka MŠ Vestec
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Toto ocenění pro rok 2025 získa-
lo v  celé republice už 892 podniků 
a novinkou je to, že správně ošetře-
né a načepované pivo už není jen vý-
sadou velkých měst. Zatímco v  roce 
2019 bylo téměř 40 % držitelů Hvězdy 
sládků z Prahy, letos je to jen 29 %. 
Nejrychleji v  poslední době přibýva-
jí hospody se špičkovou péčí o pivo 
v sídlech s 3 až 5 tisíci obyvateli, v ob-
cích do 3 tisíc obyvatel je 7 % oce-
něných. Vůbec poprvé je mezi nimi 
i  naše restaurace U  Klimešů. Radost 
z titulu mají všichni, ale především zá-
kazníci, pro které je to potvrzení, že 
pivo je tu v dobrých rukách. 

O  Hvězdě sládků a  hlavně o  pivu 
jsme si povídali s provozovatelem re-
staurace U Klimešů Petrem Johanem 
a manažerkou Lucií Srbovou. Dozvě-
děli jsme se, že získat tuhle cenu není 

vůbec jednoduché a je potřeba trvale 
splňovat celou řadu podmínek, které 
třikrát za rok bedlivě prověřují namát-
kové kontroly z pivovaru. „O kontrole 
nikdy nevíme a těch věcí, na které se 
zaměřuje je opravdu hodně,“ popi-
suje Lucie Srbová. „Kontrola sleduje, 
jestli máme čisté sklo, jestli máme 

Je obecně známo, že skvělé pivo potřebuje 
správný chmel a ječmen, ověřený postup výroby, 
ale také správnou péči a dovednost pivo správně 
podávat. Není divu, že si pivovary kvalitu svého piva 
pečlivě střeží a také pravidelně kontrolují hospody 
a restaurace, jak s pivem zacházejí. Plzeňský 
Prazdroj se rozhodl takové podniky veřejně oceňovat 
a od roku 2019 uděluje těm, kteří se o pivo řádně 
starají, Hvězdu sládků. 

Hvězda pro pivo 
U Klimešů
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čisté kohouty, jestli čistíme trubky 
a  jak často, ale také jak pivo skladu-
jeme, jak čepujeme. My jsme tu cenu 
vůbec nečekali, jen jsme věděli, že 
sem chodí kontroly. Objednají si pivo, 
koukají, jak se myje sklo, jak se čepu-
je, jaká je sklenice, a kdyby třeba ná-
hodou brigádník něco udělal špatně, 
tak je po všem. Takže jsme si hlavně 
oddechli, když jsme ocenění dostali. 
Kromě těch kontrol k nám chodí ně-
kolikrát ročně technici. Zkontrolují, 
jestli máme naražený Biogon (pozn. 
zařízení se směsi plynů, které zajišťují 
ochranu piva před zvětráním a „tlačí“ 
pivo ze sudu), ale sáhnou třeba do 
„spulboye“ (myčka na mytí sklenic), 
zkontrolují, jestli pravidelně čistíme 
trubky a jestli máme vše správně za-
psáno v sanitační knize. Technik pak 
odejde, ani neřekne, jestli je všechno 
v  pořádku. Teprve, když to všechno 
v daném roce řádně plníme, tak hvěz-
du udělí,“ dodává radostně Lucie. 

Nejen mytí skla je věda

Jestli si myslíte, že by prošlo pouhé 
opláchnutí půllitru tak, jak to bývalo 
dříve, jste na omylu. Petr Johan nám 
celý proces popsal: „Číšníci vždy ve-
čer umyjí sklo a  dají ho do regálu. 
Ráno se musejí sklenice znovu umýt 
a dát do vody. My sklenice ještě chla-
díme, což se všude nedělá. Dáme 
sklenice do vody o  třech stupních 

a  teprve až se nachladí, tak do nich 
čepujeme. Ideální je čepovat stude-
né pivo do studené, mokré sklenice, 
aby rychle nezteplalo. I pro skladová-
ní piva jsou přísné podmínky a proto 
jsme koncem roku 2023 vybudovali 
chladící box na sudy, ve kterém udr-
žujeme teplotu 10 stupňů. Průhled do 
boxu je z  lokálu, a  tak každý může 
sledovat aktuální teplotu piva i  pro-
storu, ve kterém v sudech odpočívá. 
I to byla jedna z podmínek pro získání 
Hvězdy sládků. Neméně pečlivě se 
musíme starat o trubky. Ty nám každý 
týden čistí specializovaná fi rma, která 
je odborně propláchne pomocí speci-
álního přístroje. Má se to dělat jednou 
za čtrnáct dní, ale my je necháváme 
čistit každý týden. Navíc trubky po 
každém sudu propláchneme vodou“, 
doplňuje výčet podmínek Petr Johan. 
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Bez lásky k pivu by to nešlo

Hvězda sládků je nejvyšší ocenění, 
které může podnik za pivo získat a je 
jasné, že jen pouhé splnění technic-
kých podmínek by nestačilo. Musí 
tam být ta ingredience nejvzácnější 
a to je láska k pivu. A tu tady všichni 
mají, i servírky, které třeba pivo nepijí, 
ale načepovat ho umí parádně. Ale dá 
se říct, že přece jen to ze všech nejvíc 
baví Rosťu, který to dobře umí s  pi-
vem i s hosty, a bez kterého si hlavně 
štamgasti neumějí hospodu předsta-
vit.

Určitě stojí za to zmínit, že dříve bý-
vala restaurace U Klimešů navštěvo-
vána hlavně na obědy a večer bývalo 
prázdno. Ale teď, s  novým provozo-
vatelem, je z  restaurace U  Klimešů 
správná vesnická hospoda, kde bývá 
i  večer nabito a  štamgasti tady mají 

dokonce dva stoly. Restaurace si jich 
také patřičně váží, a tak není divu, že 
hlavně s nimi oslavila Hvězdu sládků 
dvěma sudy správně vychlazené Plz-
ně. „Hvězda sládků to je vrchol, co 
můžeme získat a také co můžeme pro 
pivo a  pro pivaře udělat“, říká hrdě 
Petr Johan.

Krátce z historie

Vznik piva se zpravidla připisuje sta-
rým Sumerům a  předpokládá se, že 
jeho příběh začal před více než 10 
000 lety a  víme, že pivo vařily ženy 
a  jako surovinu k výrobě piva použí-
valy dvakrát pečený ječný chléb, kte-
rý nechávaly zkvasit. 

První zmínky o  pivu v  Čechách se 
objevují už v  prvním století. Nejstar-
ší české pivovary vznikaly v  blízkos-
ti klášterů, jako třeba na pražském 
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Břevnově. Jeden z  nejstarších pivo-
varů v ČR je v Cerhenicích, který se 
datuje do roku 1118. 

Plzeňské pivo až od 19. století. Pro mi-
lovníky tradičního plzeňského piva 
bude možná překvapivé, že tento typ 
piva se objevil až v 19. století, kdy se pl-
zeňští vzbouřili proti nevalné kvalitě lo-
kálních piv a založili vlastní Měšťanský 
pivovar, do kterého si pozvali bavorské-
ho sládka Josefa Grolla. Ten tu 5. října 
1842 poprvé uvařil legendární, spodně 
kvašené světlé pivo s vysokým obsa-
hem chmele. Dnes je nejprodávanějším 
typem piva na světě. Celý svět ho zná 
pod jménem Pilsner Urquell.

Hospoda U  Klimešů je ve Vestci od 
roku 1892. Založil ji František Klimeš, 
který právě v roce 1892 získal od c. k. 
okresního hejtmanství na Královských 
Vinohradech koncesi k  samostatné-
mu provozování živnosti hostinské 
a  šenkýřské v  jeho domě ve Vestci 
s  číslem 9. Unikátem je bezesporu 
to, že si hospoda zachovala po celou, 
více než 130 letou historii, svůj původ-
ní název. Koncem roku 2019 ji převzal 
nový provozovatel Petr Johan a  po-
staral se o nejrozsáhlejší rekonstrukci 
v  její historii. Včetně nového salon-
ku a venkovní terasy má v současné 
době více než 200 míst a vypije se tu 
na 100 hektolitrů piva ročně. 
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Tréninky pro děti a mládež

Pokračujeme v  trénincích sebeobra-
ny Krav Maga i  v dalším školním roce 
2025/2026. Trénujeme každý čtvrtek 
odpoledne. Od jara do podzimu cho-
díme trénovat ven na louku, pokud je 
slušné počasí. Tréninky jsou určeny 
všem dětem od 6 do 18 let. 

Klademe důraz na zvládání emocí. Není 
vlastně problém naučit se časem bojo-
vat, ale větší výzvou je umět se ubránit 
a včas umět přestat - tzn. zvládnout své 
emoce. To mnozí nezvládají, při napa-
dení se dostávají do obrovského stresu, 
přijde vztek a následná chuť na odpla-
tu. Pak se takoví dostávají do problémů, 
neboť se změní oni sami v  agresora. 
Učíme obránce. Neučíme agresory, aby 
ještě lépe uměli ostatní šikanovat. 

Na tréninku se netlučeme, ale nacviču-
jeme sebeobranné situace. Klademe 
velký důraz na teorii sebeobrany dle 
zákona o nutné obraně a krajní nouzi. 
Cílem je ubránit se v nebezpečné situ-
aci a dostat se do bezpečí. Dostat se 
z bodu A do bodu B bezpečně - v růz-
ných situacích to může znamenat jiný 
postup. 

Slavíme 10 let

Klub Krav Maga Point má za sebou 
desátý rok cvičení s  dětmi. Tento rok 
s námi cvičilo 420 dětí v 16 lokalitách. 

Zase něco nového

V  letošním školním roce jsme rozšířili 
obsah tréninků o  zdravovědu. Máme 

KRAV MAGA POINT
Sebeobrana pro děti a mládež, tréninky pokračují 
ve Vestci každý čtvrtek
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k dispozici fi guríny pro nácvik resusci-
tace, kterou si starší děti vyzkoušily na 
jednom z posledních tréninků. 

Figuríny si zkoušeli také dospělí v ne-
dalekých Zdiměřicích, kde také tré-
nujeme. Některým se do toho moc 
nechtělo, těšili se hlavně na kardio 
trénink. Několik dní po nácviku ov-
šem jeden z  nich, po čerstvě nabyté 
zkušenosti zareagoval na kolabujícího 
dospělého člověka, který byl náhle 
v bezvědomí na ulici. Zahájil okamžitě 
resuscitaci a  ve spolupráci s  dalšími 
příchozími ji úspěšně prováděli do pří-
jezdu záchranářů. Ti přijeli za několik 
minut a našemu studentovi řekli, že pá-
novi zachránil život. 

I o tomto Krav Maga je. Umět se postarat 
o sebe v různých životních situacích, ná-
sledně potom i o druhé, úměrně k věku.

Krav Maga pro dospělé 

v nedalekých Zdiměřicích

Systém je nastaven tak, aby mohl cvičit 
naprosto každý. Často k nám chodí lidé, 
kteří dlouho vysedávají v práci u počí-
tačů a pak hledají nějaké cvičení, kde 
se protáhnou a zároveň se něco užiteč-
ného naučí. Většina lidí chodí jednou 
v týdnu a tak tréninky nejsou primárně 
nastaveny na fyzičku, ale spíše na tech-
niku a znalosti. Trénink zvládne napros-
to každý. 

Kyusho – vitální body

V kurzu se učíme vitální body, které lze 
efektivně využít v sebeobraně. 

www.krav-maga-point.cz
Marcel Simonides

Sport
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Výstava 
”TUTANCHAMON 
a jeho poklady” 

Náš seniorský klub si nenechal tuto 
možnost ujít a 15. května se MHD vy-
pravil na druhý konec Prahy. Výsta-
viště není pro seniory něčím cizím. 
Poslední léta, pravidelně zjara, na-
vštěvovali v  Letňanech výstavu For 
Garden, kterou letos vynechali. Vy-
pravili se jinou, poutavou cestou za 
zlatými poklady starověku. Vstoupili 
do hrobky faraona Tutanchamona, 

který vládl v době velké 18. dynastie, 
i když jen krátkou dobu. Na trůn do-
sedl v 9 letech a vládl až do své smr-
ti, která jej zastihla už v osmnáctém 
roce života. Historicky to byl celkem 
nevýznamný panovník. Ale až díky 
unikátnímu objevu britského archeo-
loga Howarda Cartera se dostal tento 
mladý panovník mezi nejznámější fa-
raony starověkého Egypta. 

Poslední den v červnu byl posledním dnem, kdy bylo 
možné navštívit velkolepou výstavu v Letňanech, kde 
jsme i my měli příležitost vrátit se v čase tři tisíce let 
zpět do starověkého Egypta. 
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Senioři

Hned u  vchodu do expozice senioři 
obdrželi zvukového průvodce, který 
je provázel celou výstavou. Společ-
ně s  ním měli možnost vyslechnout 
příběh mladičkého faraona, projít si 
pohřebními komorami a objevit zlaté 
poklady přesně tak, jak je překvapi-
vě objevil v  roce 1922 v  Údolí králů 
Angličan Howard Carter. Na ploše 
větší než 2 000 m² bylo vystaveno 
více než tisíc exponátů, masek a gra-
fi k včetně doplňujících videí. Na re-
alizaci výstavy pracoval mezinárodní 
tým vědců, archeologů, umělců i  ře-
meslníků. Jejich společným dílem je 
dokonalý obraz starověké civilizace 
a jejího vládce. 

Na výstavu jsme si vyhradili víc než 
dvě hodiny a celá naše malá výprava 
může potvrdit, že všechno stálo zato 
vidět, slyšet, vnímat, prostě zažít na 
vlastní kůži. Jinými slovy: Expozice 
Tutanchamon a  jeho poklady nám 
nabídla nejen pasivní prohlídku, ale 
i aktivní účast na cestě Tutanchamo-
na do posmrtného světa.

INZERCE

VL_07-08-25_v1.indd   37VL_07-08-25_v1.indd   37 18.07.2025   11:06:4818.07.2025   11:06:48



38    Vestecké listy 7-8/2025

Právě o  ní si budeme dnes vyprávět. 
Tato komunikace, původně stezka 
a  cesta, má proti jiným ve Vestci po-
někud delší historii. Než však dospěla 
k současnému názvu, uběhl na časové 
přímce hodně dlouhý úsek. 

V době, kdy lidé neznali dálnice, silnice, 
nadjezdy ani okruhy, byla naše Vídeň-
ská pouhou stezkou, později důležitou 
obchodní a  hlavně poštovní spojnicí 
mezi Vídní, hlavním městem monarchie 
a dalšími významnými městy, která byla 
její součástí. 

V  19. století si nechali Habsburkové 
vypracovat mapy, tzv. stabilní katastr, 
který měl představovat stálý, dokonalý 
přehled a seznam všech pozemků pod-
léhajících dani. S  jeho mapováním se 
začalo na základě patentu císaře Fran-
tiška I. Na naší lokalitě bylo v  tu dobu 
zakresleno a  nejhojněji využíváno 13 
cest různé hierarchie. Některé časem 
zanikly, ale devět z nich se zachovalo 
a  nejvýznamnější byla bezesporu Ví-
deňská silnice. 

Když byli u  moci císařové, říkalo se jí 
Císařská. Protože vedla přes Linec, tak 
i Linecká. Po vzniku republiky se stala 
státní, Benešovskou. Dříve narození ji 
pamatují jako Budějovickou. Dříve praš-
né silnice změnily povrch a  postupně 
se z nich staly silnice asfaltové. Pozo-
ruhodné je, že současné pojmenování 
vzniklo až v roce 1975 a neméně zajíma-
vé je, že zmíněný úsek Vídeňské silnice 
začíná v Praze 4 a končí katastrem obce 
Vestec. V Jesenici pokračuje zase jako 
Budějovická. Jaká skutečnost předchá-
zela této změně? Následující řádky na-
bídnou vysvětlení.

V  dubnu 1975 očekávala Praha vý-
znamnou, třídenní návštěvu. Jednalo 

Vídeňská ulice, dříve 
Císařská cesta
V minulém vydání VL byla věnovaná pozornost ulici 
K Jahodárně. Dočetli jste se, jak přišla ke svému jménu. 
Jahodová éra už dávno skončila, ale název zůstal 
dodnes. Trochu jiný příběh se váže k ulici Vídeňská. 

VL_07-08-25_v1.indd   38VL_07-08-25_v1.indd   38 18.07.2025   11:06:4918.07.2025   11:06:49



Vestecké listy 7-8/2025     39

Historie obce

se generálního tajemníka OSN Kurta 
Waldheima. Do našeho hlavního města 
se měl z Vídně dopravit limuzínou. Plá-
novaná návštěva byla pompéznější než 
předchozí, která proběhla v roce 1973. 
Vysoký politik jednal s  prezidentem 
Gustávem Husákem, dále s premiérem. 
Na Univerzitě Karlově přijal titul Doctor 
honoris causa, prohlédl si zámek Kono-
piště a zavítal také do Karlových Varů. 

Celá příjezdová trasa, toho času Bu-
dějovická ulice, byla zabezpečena 
a upravena. V té době i oplocení kolem 
Thomayerovy nemocnice, dlouhé jeden 
kilometr, dostalo konečně nový nátěr. 
Dalo by se říci, že od dob tatíčka Masa-
ryka nebyl tento plot udržovaný, rezivěl, 
i se vytrácel. Měsíc duben byl toho času 
velmi studený a mrazivý. Ale když projíž-
děl kolem významný představitel OSN 
a  příští president Rakouska, opravený 
plot zářil sytě modrou, čerstvě nanese-
nou modrou barvou, na které vynikala 
i červená cedule s novým názvem uli-
ce - Vídeňská. Od té doby až dodnes je 
plot zase bez povšimnutí a údržby. Tak-
že zase jen reziví. Snad, někdy, až zase 
pojede kolem zase nějaká celebrita, se 
dočká nového nátěru. 

Poznámka: Historie Vídeňské ulice 
sahá do minulosti ještě mnohem dál. 
V 16. a 17. století byla silnice (a tedy i u ní 
ležící Vestec) součástí nejdůležitější 
poštovní cesty zajišťující spojení mezi 
Prahou a Vídní. V  letech 1607 až 1631 
byla na Šátalce podél Vídeňské ulice 
zřízena poštovní stanice a od nepaměti 
zde stál zájezdní hostinec.

Blanka Pašková 
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Restaurace U Klimešů, Vestecká 9, 252 50 Vestec
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Bezpečnostní a úklidová společnost FORCORP GROUP spol. s.r.o. 
přijme do svého kolekƟvu pracovníky ostrahy a úklidu. 
Pracoviště: Vestec u Prahy. 
 

 

Nabízíme: 

• práci ve stabilní společnosƟ 
• dobré platové ohodnocení 
• zkrácený úvazek 
• měsíční odměny až 3.500Kč 
• náborový příspěvek 10.200Kč  

za přivedení pracovníka s OZP 
• dopravné 
• 20 dnů dovolené 

Požadujeme: 

• spolehlivost 
• pečlivost 
• práce vhodná pro OZP (invalidní 

důchodce a osoby se zdravotním 
omezením) 

• CerƟfikát strážný - výhodou 
 
 

 

 

V případě zájmu, volejte bezplatnou linku 800 99 11 99, po-pá: 8-13 hod. 

Email: prace@forcorp.cz 
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